
 

 

Bijdrage PvdA Almelo begroting 2018 

Voorzitter, de begroting kan in veel gevallen een formaliteit zijn. Als het goed is, heb je het politieke 

debat tijdens de Perspectiefnota en kun je bij de begroting de gemaakte afspraken bevestigen.  

Tijdens de Perspectiefnota hebben we u voorgelegd dat het gaat om de keuzes die je maakt; die 

bepalen wie je bent. Tijdens deze begrotingsbehandeling kijken we of die keuzes een goede plek 

hebben gekregen in de begroting.  

Doorontwikkeling van de organisatie 

Bij de Perspectiefnota en onlangs in het politiek beraad hebben we onze zorgen uitgesproken over de 

plannen voor de doorontwikkeling van de organisatie. Die zorgen zitten niet in het einddoel dat het 

college hiermee voor ogen heeft. Ook onze fractie vindt dat het hard nodig is om te werken aan het 

verbeteren van het vertrouwen in de gemeente Almelo. Dat vraagt iets van een ieder die hier 

onderdeel van is; van de mensen in de buitendienst en aan de publieksbalies, beiden vaak de 

visitekaartjes van de stad, van de plannenmakers en de uitvoerders en van de bestuurders; zowel in 

de raad als in het college. Wij allen hebben een taak als het gaat om herstel van vertrouwen en we 

kunnen dat vertrouwen alleen herstellen als we daar allemaal ons best voor doen. Wij denken echter 

dat een uitgave van 4,5 miljoen euro gemeenschapsgeld in deze tijden hieraan niet bijdraagt, maar 

juist  averechts werkt. Het plan moet in onze ogen soberder kunnen worden uitgevoerd. Juist dit 

gebaar – het soberder uitvoeren van deze plannen – zou een echte start kunnen zijn van dit herstel 

van het vertrouwen.  

Transformatie werk en zorg 

We lezen mooie woorden over de kant die dit college op wil als het gaat om de transformatie van 

werk en zorg; zorg- en dienstverlening dichterbij de mensen, voorkomen dat mensen in de 

problemen komen. Dat past helemaal in onze visie. Wel vragen we ons af of het plan om de huidige 

loketten voor toegang tot het sociale domein te bundelen in één organisatie niet haaks staat op de 

plannen voor het meer wijkgericht werken, waarbij je juist zou moeten samenwerken tussen de 

verschillende domeinen in de wijk. We zijn benieuwd hoe het college dit ziet. Voor de PvdA is het 

belangrijk dat er in elke wijk een laagdrempelig wijkteam te vinden is, waar je eenvoudig met je 

vragen terecht kunt. Zo voorkomen we dat kleine vragen uitgroeien tot grote zorgen en kunnen we 

mensen snel en effectief helpen. We zijn benieuwd of het college deze visie deelt en of we dit in de 

nabije toekomst gaan realiseren. 

Afval 

Helaas is het nog niet gelukt om de puinhopen bij de milieustraatjes terug te dringen. Hoewel het 

volgens ons beter gaat dan zo’n jaar geleden, is het nog niet echt goed opgelost. De puinhopen 

kennen twee oorzaken; in de eerste plaats de containers die niet op tijd worden geleegd, daar ligt 

een taak voor Twente Milieu. Een andere oorzaak is het dumpen van grof vuil; bankstellen, 

bijzettafels, zelfs een toiletpot vond ik eens naast de container. Kennelijk is het voor mensen geen 

probleem om het weg te brengen, maar willen ze er niet voor betalen. Met een amendement willen 

we dit gedrag tegengaan: we willen de afvalstoffenheffing iets minder laten dalen (met 17 € ipv 27€) 



om het zo mogelijk te maken om afval gratis te storten bij Twente Milieu op de Turfkade. We hebben 

dit eerder gedaan bij groen afval en het effect is dat er meer groen afval wordt gebracht en minder 

wordt gedumpt. We hopen op eenzelfde effect bij het grof vuil.  

Klijnsmamiddelen 

De Klijnsmamiddelen hebben de raad het afgelopen half jaar behoorlijk bezig gehouden. Eigenlijk is 

het ontzettend triest dat we zo’n strijd hebben om de besteding van een extra bedrag dat we hebben 

gekregen voor de bestrijding van armoede onder kinderen, maar kennelijk is het nodig. Vanuit de 

PvdA hebben we hier keer op keer aandacht voor gevraagd, met steun van een meerderheid van de 

raad. Dan zou je denken dat het college – ook in het licht van het herstellen van het vertrouwen van 

inwoners – luistert naar die signalen en begrijpt dat de Klijnsmamiddelen moeten worden ingezet 

waarvoor ze worden bedoeld. Helaas is dat is niet wat er hier gebeurt.  

Het amendement van de PvdA, Democraten.nu, LAS en GroenLinks dat tijdens de Perspectiefnota is 

aangenomen, is namelijk niet uitgevoerd. Dit college vraagt aan de raad om tegenstellingen opzij te 

zetten, om aan te sluiten bij de problematiek in de samenleving en samen te werken vanuit 

gelijkwaardigheid, maar accepteert het kennelijk niet als de raad met een amendement een besluit 

aanpast. Als plichtmatige kanttekening wordt nog vermeld dat dit ingaat tegen het besluit van de 

raad, maar echt belangrijk wordt dat niet gevonden. Voorzitter, we begrijpen dat het in de politiek 

geven en nemen is. We begrijpen dat je compromissen sluit en niet op elk punt je zin kunt krijgen. 

Maar we zitten hier als raad toch niet voor niets? Als een amendement een meerderheid heeft, is het 

aangenomen, en dan moet het college dit uitvoeren.  

En ook dit keer – net als bij de Perspectiefnota – verschijnt kort voor de vergadering een onduidelijke 

raadsbrief. In de raadsbrief van juni werd de raad onvolledig geïnformeerd over de 

Klijnsmamiddelen. Deze nieuwe raadsbrief doet onze fractie denken aan de uitspraak ‘if you can’t 

convince them with facts, dazzle them with bullshit’. We hebben hem een paar keer gelezen, maar 

het wordt ons niet helder. Er wordt gegooid met miljoenen en hoe goed we het doen als gemeente 

Almelo. Met alle respect, maar wie hier mensen spreekt weet dat het nog lang niet goed genoeg 

gaat. Natuurlijk doen we als gemeente ons best, en hebben we al veel gedaan. Maar een stad waarin 

bijna 10 procent van de kinderen opgroeit in armoede zou toch blij moeten zijn met extra geld voor 

deze kwetsbare groep? Er zijn in Almelo kinderen die zonder ontbijt naar school gaan, kinderen die 

op kapotte schoenen lopen omdat er geen geld is voor nieuwe, kinderen die eten van de 

voedselbank, jongeren die niet mee kunnen op werkweek. Er zijn ouders die wakker liggen van de 

kosten van de middelbare school, waar je zonder laptop of iPad de lessen niet meer kunt volgen. 

Ouders die geen verjaardagsfeestje voor hun kind kunnen geven omdat het geld er niet is. Ouders die 

zien hoe hun kinderen er buiten vallen omdat ze niet de middelen hebben die andere kinderen 

hebben. Dan kunnen we kijken hoe mooi we in het rapport staan van de kinderombudsman, of hoe 

goed we voorliggen op de bezuinigingsafspraken met de provincie. Maar we kunnen ook de 

Klijnsmamiddelen aangrijpen om het voor die kinderen een klein beetje makkelijker te maken. Voor 

ons is het onvoorstelbaar dat dit college de Klijnsmamiddelen niet met open armen aangrijpt om hier 

wat moois mee te doen. Wij dienen op dit punt een amendement in en we hopen dat het college dit 

keer genegen is hier iets mee te doen. Want voorzitter, u mag erop rekenen dat de PvdA elke keer 

weer opstaat voor deze kwetsbare groep.  

 

 

 


